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                                                                                                      V Pezinku, 15.11.2019 

Vážený pán primátor, 

 ako iniciatíva rodičov detí plávajúcich v Pezinku), sme hlboko znepokojení s Vašou 
neochotou (z pozície vrcholového predstaviteľa Mesta Pezinok) o komunikáciu s občanmi. O 
stretnutie s Vami  sme žiadali už v mesiaci január 2019, kde ste nám prisľúbili stretnutie, ku 
ktorému do dnešného dňa nedošlo. V tejto súvislosti sme sa rozhodli o komunikáciu formou 
otvoreného listu, ktorý sme Vám, ako aj poslancom zaslali dňa 16.9.2019. Ďalšou našou 
iniciatívou bola účasť na Mestskom zastupiteľstve dňa 26.9.2019, kde sme síce priestor na 
komunikáciu dostali, k čomu sa vrátime neskôr v predmete nášho v poradí už druhého 
otvoreného listu. Vo vyspelej demokratickej spoločnosti je komunikácia jeden z 
najdôležitejších nástrojov a je elementárnou povinnosťou zástupcu občanov s voličmi 
komunikovať a vyjadrovať sa k ich návrhom a otázkam.  

 Pred voľbami ste boli maximálne ústretový, prejavovali ste enormný záujem o ľudí, 
ktorý Vám žiaľ vydržal len dovtedy, kým ste nezaujali post primátora, kde Vás delegovali 
voliči.  

 S našou iniciatívou sme upozornili na: 

§ komerčnú výšku nájmu plaveckých dráh na mestskej plavárni Pezinok. (doložili sme i 

prehľad/analýzu výšky  obvyklých nájmov plaveckých dráh na mestských plavárňach 

v Slovenskej repiblike, kde Mesto Pezinok s cenou 21,00 €/hod./dráha obsadil          

1. priečku ako prenajímateľ, 

§ absenciu širšej diskusie o nájme a užívaní nehnuteľností vo vlastníctve Mesta Pezinok 

športovými klubmi,  

§ zvyklosť uplatňovania osobitých zreteľov nájmu športovísk s cieľom podpory športu 

v meste, 

§ navrhli sme zaradiť tému úpravy nájomných vzťahov k  majetku Mesta Pezinok na 

športové účely ako bod programu pre Mestské zastupiteľstvo (ďalej len "MsZ"), 

§ doplnili sme Vami žiadané informácie ešte pred konaním MsZ,  

§ navrhli sme zaradenie bodu Stanovenie výšky nájomného k mestkému majetku na 

rokovanie MsZ, pričom návrh výšky nájomného sme odvodili od úrovne, ktorú v 

súčasnosti uhrádzajú aj komerčné subjekty vykonávajúce plavecké výcviky pre deti 

na plavárni v Pezinku, t.j.10,50 €/hod./dráha 

§ viackrát sme komunikovali, že si želáme nižšie nájmy plaveckých dráh pre všetky 

plávajúce deti v Pezinku (nie len v PKPK). 

 Našou ďalšou snahou, ako s Vami komunikovať bola naša účasť na MsZ dňa 26. 09. 

2019, kde bolo dvom rodičom umožnené prezentovať problém neúmerného navýšenia nájmu 
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plaveckých dráh. Vy, p. primátor, ste nás odbili s odpoveďou, že Vy sa odmietate stretávať s 

klubmi jednotlivo a komunikujete skupinovo (viď záznam z rokovania MsZ zo dňa 26. 09. 

2019). My sme Vás, p. primátor, oslovili nie ako členovia PKPK, ale ako rodičia a verejnosť, 

ktorá využíva majetok mesta, v ktorého mene konáte. Taktiež nie je pravdou, že sa s klubmi 

stretávate iba kolektívne, nakoľko Vaša aktivita je verejne prezentovaná na sociálnych sieťach 

a iných verejne dostupných informačných zdrojoch. Vaša aktivita voči našej iniciatíve ako 

rodičov  je výslovne vedená proti PKPK.  

 I napriek našej snahe komunikovať otvorene, nie výhradne len voči jednému klubu, 

Vy a niektorí poslanci ste sa neustále uchyľovali k porovnávaniu. Obvinili ste klub (PKPK) 

z neúmerného navýšenia poplatkov za trénerov a ostatné činnosti poskytované klubom 

deťom.  Nevnímali ste naše argumenty o tom, že jediná položka, ktorá sa zmenila v štruktúre 

poplatkov za tréningy je len časť súvisiaca s nájmom plaveckých dráh. Na základe našej 

analýzy výšky nájomného na Slovensku, je Vami stanovená cena za nájom jednej dráhy za 

hodinu jedna z najvyšších na celom Slovensku. Ak teda mali byť všetky kluby 

zrovnoprávnené, čomu sa vôbec nebránime a považujeme za správne, bolo zníženie cien 

nájomného pre ostatné kluby pôsobiace v Pezinku. Viac menej jednostranná diskusia 

prebiehala so zameraním „nastolenia spravodlivosti“ medzi klubmi, než hľadaním riešenia 

dostať pezinské nájomné z popredných priečok na Slovensku na bežnú úroveň. Vy, p. 

primátor, ste spolu s poslancami Mesta Pezinok mali možnosť preukázať, že Vám záleží na 

podpore športu, detí a podpore rodín, ktoré sú vysoko ekonomicky zaťažené financovaním 

športových aktivít svojich detí. Ako je známe šport je  prevenciou pred poklesom fyzickej 

zdatnosti populácie, nárastom obezity a zvyšujúcim sa výskytom civilizačných chorôb a v 

neposlednom rade prevencie protispoločenskej činnosti (efektívne využívanie voľného času). 

Z rokovania MsZ k tejto problematike absentujú výstupy v podobe uznesení, zadaných úloh 

na vypracovanie chýbajúcich materiálov v Pezinku (napr. koncepcie športu, analýzy nájmov 

športovísk a pod.) prípadne odpovede na otvorený list rodičom plavcov. 

 Pretože z Vašej strany, ako aj zo strany niektorých poslancov zazneli v diskusii na 

MsZ nepravdivé a zavádzajúce informácie, opätovne sa na Vás obraciame týmto otvoreným 

listom a dovoľujeme si uviesť fakty a dôležité informácie pre objektívne informovanie 

predstaviteľov Mesta Pezinok, ako aj verejnosti o prístupe  k nakladaniu s majetkom mesta. 

1. K  diskusii o neobvyklej výške nájmu za plavecké dráhy a k obvineniu vedenia PKPK ako 

pôvodcu zvýšenia poplatkov rodičom. 
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 Ako rodičia poznáme históriu poplatkov ako aj štruktúru nákladov, ktoré z nich boli 

hradené, za deti plávajúce v PKPK takmer dekádu dozadu, pretože mnohé z našich detí a vo 

veľa prípadoch aj súrodenci plávajú v PKPK dlhodobo a začali plávať v PKPK pred vznikom 

iných klubov venujúcim sa plávaniu detí v Pezinku.  

Poplatky za plávanie, (o. i. sú internou záležitosťou medzi klubom a rodičmi) po minulé roky 

boli skôr konštantné, nerástli skokovo, zvyšovali sa pri prechode detí do inej skupiny, a teda 

ich rast koreloval s rastom počtu tréningových jednotiek.  

Nižšia cena nájmu do 9/2019 umožňovala PKPK zabezpečiť v rámci rodičmi plateného 

poplatku aj doplnkové športové aktivity pre deti – najmä od 10 rokov (kondičný tréning, 

cvičenie jógy, cvičenie pilatesu, dýchací tréning, mentálny tréning) – teda rezerva z nižšieho 

nájmu sa opäť použila na ďalšie športové aktivity našich detí. 

Zvýšenie ceny nájmu plaveckých dráh od šk. roku 2019/20 má pre niektoré deti (najmä 

plavcov 8 skupín) 2-3-násobný efekt zvýšenia poplatkov za tréningy a viedol k zúženiu 

športových aktivít len na plávanie v bazéne a kondičný tréning. Po zvýšení ceny nájmu 

plaveckej dráhy pre transparentné odlíšenie úhrad za tréningové jednotky platíme tieto 

poplatky zvlášť. 

Máme za to, že vedenie PKPK v minulosti a aj teraz komunikuje s nami rodičmi a manažuje 

klub transparentne. Aj pri tak početnej a vekovo rozdielnej členskej základni klubu a vďaka 

presnému a jasnému komunikovaniu poplatkov máme minulé a súčasné dáta, ktoré 

jednoznačne vyvracajú vyslovené obvinenia od p. primátora a niektorých poslancov k osobe 

štatutárneho zástupcu PKPK, neziskového občianskeho združenia, ako údajného pôvodcu 

zvýšenia poplatkov za tréningy. Štatutár PKPK nám detailne komunikuje skladbu poplatkov a 

taktiež oznamuje, na aké konkrétne úhrady nákladov je použitá dotácia na šport. Tu chceme 

upozorniť na fakt, že deti plávajúce v PKPK nie sú nástrojom na zviditeľňovanie a 

vlastnú prezentáciu jednotlivcov v klube a klub, ako taký nie je chápaný ani ako firma, 

ktorá bola zakladaná pre účely zisku. Občianske združenie je neziskovou organizáciou 

a všetky svoje príjmy použije na rozvoj detí a ich aktivít. 

2. K tvrdeniu p. poslanca Hidašiho k počtom členov v jednotlivých kluboch (citujúc: PKPK 

má 250 plavcov, ŠPKPK má 170 detí a 20 dospelých a športový triatlonový klub má cca 

160 členov- údaje o počte členov iných klubov neboli ničím podložené), aby musel byť 

niektorý klub zvýhodňovaný, a preto sa nájom zrovnoprávnil. 
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 Nepravdivosť poslancom podanej informácie preukazujeme analýzou  počtu 

registrovaných plávajúcich detí (v našom prípade plavcov - detí registrovaných v príslušnej 

Slovenskej plaveckej  federácii ako jedinej organizácie spolčujúcej všetkých plavcov v SR) a 

členov klubu. Len vďaka počtu registrovanýchdetí , máme k dispozícii transparentné údaje. 

Tieto údaje zároveň reálne preukazujú skutočnú potrebu jednotlivých klubov na plavecké 

dráhy. Počty registrovaných detí za plavecké kluby je možné zistiť tu: 

https://www.swimmsvk.sk/kluby a za triatlonový klub tu: 

https://www.triathlon.sk/index.php/sportovci/8030-zoznam-registrov-sportovcov. 

Dáta s počtami a vekovou skladbou plavcov – detí a mládeže do 18 rokov získané z verejne 

dostupných zdrojov uvádzame v nasledujúcej tabuľke (k 11. 11. 2019):  

Ročník PKPK Športový plavecký klub 
policie Pezinok 

Športový 
triatlonový 
klub Pezinok 

Plavecký 
klub 
MOKO 

2001 1 - 3 - 
2003 3 - 2 - 
2004 8 1 6 - 
2005 15 6 4 - 
2006 20 6 8 1 
2007 20 4 7 3 
2008 22 11 7 - 
2009 33 7 9 2 
2010 29 10 5 3 
2011 26 4 2 9 
2012 23 4 4 3 
2013 17 - - 2 
2014 11 2 - - 
Spolu detí do 
18 rokov 

228 55 57 23 

Spolu všetci 
členovia 

239 61 90 26 

 

3. K selektívnemu prístupu v nájmoch mestského majetku (nielen športovísk). 

 Zaráža nás Váš prístup k nám rodičom a zároveň aj voličov v  Pezinku k spôsobu 
a ochote riešenia problematiky nakladania s majetkom mesta (aj formou nájmov) v meste 
Pezinok, neochota komunikovať a tón vynútenej komunikácie Vás ako predstaviteľov Mesta 
Pezinok. Je potrebné si uvedomiť,  že športový klub PKPK, , je odberateľ s najvyššou 
mesačnou faktúrovanou sumou za nájom majetku  Mesta Pezinok  celkom (spomedzi 
všetkých nájomcov a odberateľov t. j. nielen plavárne ako nehnuteľnosti v majetku mesta). 
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PKPK a iné športové kluby plávajúce na plavárni vždy platili a platia nájom za plavecké 

dráhy riadne a včas. Nie sú a nikdy sme neboli dlžníkmi Mesta Pezinok.  Iné športové kluby 

v meste Pezinok nemajú ani uzatvorené zmluvy o nájme alebo užívaní majetku mesta a ak tak  

majú symbolické alebo nulové nájomné za celé športoviská ako celky na ročnej báze.  

Rodičia detí plávajúcich v Pezinku sú zrejme jedinou skupinou športujúcich v Pezinku, 

ktorí platia komerčné nájomné za užívanie mestských športovísk a priestorov na 

športovú činnosť v meste.  

Skupina športovcov – plavcov  nielenže disciplinovane platí roky za užívanie mestského 

majetku, ale ako jediným im je zvyšovaná cena hodinového nájmu plaveckej dráhy. (aktuálne 

7,00 – 12,50 – 17,50 € bez DPH t.j. 9,00 – 15,00 – 21,00 € bez DPH ) od r. 2016. 

Poukazujeme na selektívny prístup k športujúcim deťom, a teda aj voči verejnosti (rodičom 

detí). Zrovnoprávňovanie detí plávajúcich v Pezinku (najpočetnejšieho klubu) sa komunikuje, 

ako akt spravodlivosti jedného plaveckého klubu k druhému plaveckému klubu. 

Nerozumieme faktu, že snahou mesta je rovnaké zaobchádzanie so športovcami (teda podľa 

tvrdenia reprezentantov mesta je toto videnie obmedzené len na jednotlivé plavecké kluby), 

absentuje detailná analýza nájmov športovísk pre všetky športové kluby v meste Pezinok. Pre 

ilustráciu uvádzame, že napr. ak futbalový športový klub má v prenájme športovisko za 3,50 

€/rok/celý predmet nájmu (zároveň je v oneskorení s úhradami za energie), tak športovému 

plaveckému klubu PKPK je fakturovaná čiastka 4567,50 €/mesiac (podľa ostatnej faktúry za 

10/2019). 

Oprávnene sa teda pýtame, o aké zrovnoprávnenie ide? Tu sa natíska otázka, či a aký 

selektívny prístup mesto uplatňuje k určitej skupine športovcov, čo v nás navodzuje pocit 

diskriminácie. 

Je nepochopiteľný a neospravedlniteľný prístup k stanoveniu cien za využívanie športovísk, 

úhrad za priestory na šport v majetku mesta a spôsobe komunikácie s jednotlivými klubmi 

pôsobiacich vo všetkých športoch v Pezinku. Upozorňujeme na priepastné rozdiely v tejto 

oblasti.  

Kladieme si otázky, na základe akej analýzy resp. akého odôvodnenia (ak išlo o interné 

rozhodnutie MPS) došlo k zvýšeniu nájmu (v minulých rokoch)? 

Prečo došlo k úprave nájmu PKPK  v období, keď nebol vymenovaný nový riaditeľ MPS a 

zároveň bol skončený pracovný pomer vedúcemu plavárne? 
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Disponuje mesto analýzou nájmov a odplát za užívanie resp. vstupy na 

pozemky/nehnuteľnosti/športoviská v majetku mesta a príslušenstva všetkými športovými 

klubmi a spolkami, organizáciámi, komerčnými subjektami?  

Ak nie, navrhujeme, aby do doby odsúhlasenia koncepcie športu a princípov uplatňovania 
osobitých zreteľov nájmu pre športové kluby bolo nájomné za plavecké dráhy „vrátené na 
pôvodnú bežnú  úroveň 10,50  € hod/dráha z dôvodov uvedených vyššie. 

4. K účelovému a selektívnemu používaniu formulácie „že Pezinok nemôže doplácať na 
plavcov, ktorí nemajú v meste Pezinok pobyt“ vyslovený p. poslancom Uhlárom. 

 Pezinok je okresným mestom a väčšina detí plávajúcich v Pezinku sú zároveň aj 
žiakmi škôl v Pezinku. Mesto Pezinok je prijímateľom výnosu dane z príjmov (tzv. podielové 
dane). Výnos dane sa sa rozdeľuje obciam na základe percentuálneho kľúča na základe 
výpočtu 4 kritérií. 40% podielu obce na výnose z dane sa výpočtom odvíja od počtu žiakov 
škôl a školských zariadení v zriaďovateľskej pôsobnosti obce.  

To znamená, že Mesto Pezinok prijíma výnos z  dane vypočítaneho aj z údajov žiakov/detí, 
ktoré nemajú trvalý pobyt v Pezinku, ale navštevujú školské zariadenie, ktoré je zaradené do 
zberu dát pre výpočet príjmu samosprávy. 

Vyššie uvedené a aj zákonná úprava preukazuje, že informácia prezentovaná p. poslancom 
bola nepravdivá, zavádzajúca a nesie znaky diskriminácie. S informáciu o trvalom pobyte 
narába účelovo. Pýtame sa v prospech koho,  keď raz sú tie isté deti štatisticky  vyhovujúce 
a v inom prípade nie.  

5. Poukázanie na nekoncepčné a účelové uplatňovanie podpory športu v Pezinku a presah 
tohto konania do verejného života v meste. 

 V júni 2019 sme upozornili na riziko neadekvátne a neskoro odkomunikovaných 
zmien, ktoré neboli založené na faktoch, a teda boli nepravdivé. Tieto môžu spustiť dominový 
efekt aj v iných športoch mesta a môžu mať za následok nepochopenie verejnosťou – a to je 
daň, ktorú si plávanie v Pezinku nezaslúži.  

PKPK, v ktorom naše deti plávajú je najväčším klubom podľa členskej základne 

v Pezinku a tretím najväčším plaveckým klubom na Slovensku. Klub zároveň prispel 

k rozvoju plávania v Pezinku. PKPK funguje v symbióze s inými plaveckými oddielmi a 

športovými klubmi nie len v Pezinku (trénerská výpomoc, vzdelávanie trénerov, trénovanie 

plaveckých disciplín dospelých pre iné športy – napr. z klubu triatlonu využívajú dospelí 

kondičné tréningy organizované a vedené trénermi PKPK).  
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Ako rodičia vnímame, že PKPK doposiaľ vždy vystupoval a konal v súlade so svojimi 
stanovami (poslanie a ciele o.z.), vždy otvorne a prispieva k podpore vzťahov založených na 
princípoch slušnosti medzi členmi aj voči tretím osobám.  

Z tohto dôvodu ako aj vyššie spomínaných faktov nás prekvapuje a zaráža neriešenie, 
nezaoberanie sa našimi návrhmi a požiadavkami. 

Pre lepšie zorientovanie sa v tejto problematike rodičia celú agendu zverejnili na internete 
https://plaveckyklubpezinok.sk/rodi%C4%8Diaverejnos%C5%A5 

Transparentnosť znamená priehľadnosť a tú chceme dosiahnuť vo všetkých oblastiach 
fungovania našej samosprávy.  

 

S úctou      

Iniciatíva rodičov detí plávajúcich v Pezinku. 

 

 

 

  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


